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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliștii de la ANAF, ACUZAȚII BOMBĂ la adresa Guvernului Dăncilă în plin scandal al remanierilor 
Totalul orelor suplimentare efectuate de angajații Agenției Naționale de Administrare Fiscală (ANAF), la nivel 
național, este de 742.500 ore/lună, însemnând 17,82 milioane de lei neachitați lunar, conform datelor prezentate, 
luni, de Federația Națională a Sindicatelor din Finanțe (FNSF), scrie Mediafax. 
Consiliul Național al FNSF s-a reunit în ședință extraordinară pentru a analiza declarațiile publice privind 
reducerile de personal, „în condițiile în care sistemul fiscal de colectare și administrare a bugetului național al 
României are un deficit de aproximativ 3.700 de funcționari publici, generat de lipsa angajărilor de aproximativ 7 
ani”, a anunțat luni Federația, într-un comunicat de presă. 
„Deficitul de personal a generat un volum mare de muncă care nu a putut fi acoperit prin acordarea de timp liber 
corespunzător, dar nici nu este plătit în consecință. (...) Pe lângă personalul insuficient, sistemul fiscal din România 
se confruntă de o lungă perioadă cu dotări materiale total insuficiente (calculatoare, softuri, etc) și condiții uneori 
improprii pentru desfășurarea activității (sedii insalubre, lipsa spații arhivare etc.)”, au subliniat reprezentanții 
Federației. 
În perioada 8-10 noiembrie 2018, Consiliul Național al FNSF a purtat discuții cu ministrul Finanțelor Publice, Eugen 
Orlando Teodorovici, aducându-i la cunoștință că există premisele declanșării unui conflict de muncă la nivel 
național, care poate duce la blocarea activității de colectare și administrare a veniturilor la bugetul statului, au 
mai menționat reprezentanții Federației. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Grevă la Exploatarea de Uraniu de la Crucea 
Ortacii sunt nemulţumiţi că nu şi-au primit salariile de două luni * soluţia pentru deblocarea situaţiei este 
vânzarea stocului de uraniu exploatat până acum * problema este că societatea are datorii şi către furnizori 
Grevă pe termen nelimitat, la Exploatarea de Uraniu de la Crucea, judeţul Suceava. Minerii au declanşat ieri 
protestul revoltaţi că nu şi-au primit salariile de două luni. Ei au refuzat să intre în subteran şi s-au adunat în 
curtea sediului administrativ pentru a protesta. Minerii ameninţă ca vor continua greva pe termen nelimitat, 
condiţiile de muncă fiind foarte grele, iar salariile restante. De situaţia de la Crucea a fost informat şi prefectul de 
Suceava, Mirela Elena Adomnicăi. Oficialul a purtat recent discuţii la Ministerul Energiei şi spune că soluţia pentru 
plata salariilor minerilor este aceea de a vinde stocul de uraniu exploatat până acum. Problema este că societatea 
are datorii şi către furnizori. „Singura soluţie viabilă în acest moment pentru rezolvarea în principal a plăţii 
salariilor şi a furnizorilor o reprezintă valorificarea stocului de uraniu exploatat până acum. Din nefericire, la 
această dată valorificarea stocului de uraniu poate fi făcută la un preţ inferior celui de piaţă astfel încât acum CNU 
poartă discuţii şi la nivelul Ministerului Energiei şi cu celelalte instituţii implicate pentru a găsi o soluţie legală 
pentru a valorifica acest stoc de uraniu”, a declarat Adomnicăi. 
 (Sursa: Digi 24) 
 

 Legea pensiilor, votată de toţi senatorii din Comisia de Muncă. Pensiile speciale s-au păstrat 
Legea pensiilor a primit undă verde din partea senatorilor din Comisia de Muncă. S-a dat raport favorabil. 
Urmează votul în plenul Senatului. Decizia finală le aparţine, însă, deputaţilor. Nu s-au făcut modificări 
semnificative faţă de varianta propusă de Guvern pentru a nu exista riscul ca această lege să devină imposibil de 
aplicat, spune ministrul Olguţa Vasilescu. În acelaşi timp, aleşii din opoziţie critică faptul că s-au păstrat pensiile 
speciale. 
Niciun senator din Comisia de Muncă nu a votat împotriva noii legi a pensiilor, iar proiectul a avut doar mici 
modificări astfel încât să nu dea peste cap bugetul asigurărilor sociale. 
Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii: „Nu am acceptat niciun fel de amendament care însemna un impact mai mare 
al legii pentru că orice ban în plus peste suma deja dublă a bugetului asigurărilor ar duce la inaplicarea legii. 
Ne dorim pensii dublate faţă de anul 2016 şi prin această lege asta se întâmplă”. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Legea nu este susţinută de opoziţie pentru că, potrivit celor de la PNL şi USR, nu va face decât să adâncească 
deficitul bugetar. 
Florina Presadă, senator USR: „Nu am văzut nicăieri o justificare pentru existenţa unei noi legi a pensiilor. Noi 
considerăm că cea veche putea fi îmbunătăţită. 
Nu s-a specificat nicăieri, concret, care este costul administrativ al recalculării celor peste 5 milioande de dosare 
de pensie”. 
Carmen Harău, senator PNL: „Suntem foarte nemulţumiţi că în continuare se păstrează pensiile speciale. Nu 
putem fi de acord cu această lege făcută în trap şi galop în comisia de muncă a Senatului”. 
Luna trecută, Executivul a aprobat proiectul noii legi a pensiilor, al cărei impact financiar va fi în 2019 de 8,4 
miliarde de lei, iar în 2020 ar urma să ajungă la aproape 25 de miliarde de lei. Proiectul de lege prevede creşteri 
etapizate ale punctului de pensie, până în anul 2021. Punctul de pensie va ajunge la 45% din valoarea salariului 
mediu brut pe economie. Ministrul Muncii dă asigurări că nicio pensie aflată în plată nu va scădea. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dăncilă: Respingem categoric propunerea Finlandei/ Premierul: Preşedintele a făcut o obsesie din dărâmarea 
actualului Cabinet/ Ce spune prim-ministrul despre raportul MCV şi rezoluţia PE 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat marţi că respinge propunerea Finlandei, care a spus că poate prelua 
Preşedinţia Consiliului UE în locul României, spunând că ţara noastră este pregătită şi preşedintele Klaus Iohannis 
ştie acest lucru. 
"Este de aşteptat ca în urma afirmaţiilor făcute de dl preşedinte Klaus Iohannis să avem efecte de genul acesta. Cu 
siguranţă România e pregătită să preia preşedinţia Consiliului UE. Guvernul e bine pregătit şi acest lucru îl ştie şi dl 
Iohannis pentru că există un comitet interministerial la care au participat şi consilierii prezidenţială. E finalizat 
întreg programul de acţiuni. În medie vor fi 7 întâlniri sau discuţii în perioada exercitării preşedinţiei Consiliului 
UE. Vom aveam evenimente formale şi informale. A început procesul de finalizare efectivă a Summit-ului. 
România a pregătit, a selectat o veritabilă armată de profesionişti care vor asigura resursa umană necesară. Sunt 
279 de preşedinţi şi vicepreşedinţi coordonatori ai grupurilor de lucru. Sunt câteva cifre care arată seriozitatea cu 
care am luatr lucrurile şi faptul că suntem pregătiţi. Mai mult, România deţine preşedinţia din umbră în perioada 
celei austrice", a declarat Viorica Dăncilă, la Antena 3. 
Intrebată ce răspunde oficialilor finlandezi, Dăncilă a spus: "Categoric că respingem acest lucru. Am văzut cum şi 
Finlanda a văzut că România este pregătită". 
Precizările vin după ce Finlanda a propus preluarea Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în locul României, 
afirmă premierul finlandez, Juha Sipilä, precizând că Bucureştiul a transmis că nu este necesar acest lucru. 
România urmează să deţină Preşedinţia Consiliului UE în primul semestru al anului 2019, fiind urmată de Finlanda. 
Dar, în contextul tensiunilor politice din România şi a declaraţiei preşedintelui român, Klaus Iohannis, care a 
afirmat că România nu este pregătită pentru preluarea Consiliului UE, premierul Finlandei, Juha Sipilä, a exprimat 
luni seară disponibilitatea ca Guvernul de la Helsinki să înceapă mandatul european din ianuarie 2019. 
Juha Sipilä a subliniat că Bucureştiul nu a făcut această solicitare, precizând că, dimpotrivă, Guvernul de la 
Bucureşti a confirmat că va prelua Preşedinţia Consiliului UE conform programării, informează agenţia de presă 
STT şi postul YLE. 
Dăncilă: Preşedintele a făcut o obsesie personală din dărâmarea actualului Cabinet 
Premierul a declarat marţi, la Antena 3, că preşedintele a făcut o obsesie personală din dărâmarea actualului 
Cabinet, făcând referire la atacurile lui Klaus Iohannis la adresa Executivului. Dăncilă l-a acuzat pe şeful statului că 
vrea instabilitate. 
"Preşedintele a făcut o obsesie personală din dărâmarea actualului cabinet. Am convingerea că guvernul va 
supravieţui, pentru că este Guvernul României. (...) Dl Iohannis, prin astfel de afirmaţii, prin dorinţa de a răsturna 
Guvernul deserveşte profund României. Sunt adepta fermă unei bune conlucrări, dar mă văd obligată să condamn 
ferm o astfel de atitudine. Mă întreb ce vrea preşedintele anarhie, instabilitate, pentru că eu cred că asta este 
efectul când eşti promotorul unor astfel de afirmaţii", a declarat Viorica Dăncilă, la Antena 3. 
Cât priveşte declaraţiile preşedintelui cu privire la desele deplasări ale premierului, Dăncilă a mai spus: "Ar fi de 
râs dacă din nefericire nu ar fi de plâns. Îi răspund nu neapărat domnului Iohannis, ci românilor, că am fost în 
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Arabia, Turcia, Kuweit, Oman, în interestul românilor. Avem prefigurat parteneriatul public-privat, cu o singură 
condiţie, investitorii trebuie să afle despre oportunităţi. Toate ţările mari în lume merg acolo şi caută investitori. 
De ce nu am face şi noi? Este un proverb. Dumnezeu îţi dă, dar nu îţi bagă în traistă. Eu înţeleg să îmi respect 
funcţia de premier chiar dacă dl Iohannis vine cu astfel de afirmaţii". 
Klaus Iohannis a afirmat marţi că guvernarea nu este îmbunătăţită dacă premierul Viorica Dăncilă "din când în 
când vine din Arabia în Bucureşti şi spune lucruri haideţi să facem bine ca să fie bine". 
Despre MCV: Sunt dezamăgită şi revoltată. Care e rostul întrebărilor lui Frans Timmermans? 
Viorica Dăncilă a declarat că este dezamăgită şi revoltată de raportul MCV, întrebându-se care e rostul celor 18 
întrebări pe care i le-a pus Frans Timmermans. Premierul spune că e inadmisibilă recomandare CE de a suspenda 
procedurile în numirea şi revocarea procurorilor de rang înalt. 
"Trebuie să spun că sunt dezamăgită şi revoltată. Dezamăgită pentru că nu e corect atâta timp cât argumentele 
României nu sunt luate în considerare. Am mers în PE, am vorbit cu dl Timmermas şi am spus lucruri pe care nu 
poate spune că nu le ştie, şi mă refer la protocoale. Eu nu pot accept sub nicio formă acea recomandare în care CE 
impune să suspendăm procedura de numire. O astfel de solicitare ar fi o încălcare a tratatului european. E 
inadmisbil ca procedurile de revocare sau numire să fie (...) e o intervenţie brutală în chestiunile care ţin exclusiv 
de România. De asemenea, nu e corect să ni se spună să reluăm proceduri de revocare, când procurorul din 
Germania a fost demis într-o singură zi. Ne întrebăm de ce asemenea interferenţă?", a afirmat Viorica Dăncilă, 
marţi seară, într-o intervenţie telefonică la Antena 3. 
Prim-ministrul s-a întrebat care a fost rostul întrebărilor transmise Guvernului de către prim-vicepreşedintele CE, 
Frans Timmermans, dacă nu a ţinut cont de răspunsurile oferite. 
"I-am oferit argumente juridice (prim-vicepreşedintelui CE, Frans Timmermans - n.r.). Nu am văzut nici măcar unul 
dintre aceste argumente să fie reflectate în MCV şi îmi pun întrebarea care e rostul acestor 18 întrebări de la dl 
Timmermans? De ce pui aceste întrebări cuiva dacă nu te interesează ce răspunde? Cred că nu mai putem accepta 
ca românii să fie certaţi sau să li se ceară lucruri care nu se cer altora în Europa. Sunt proeuropeană, am fost 
europarlamentar 9 ani, nimeni nu mă poate bănui că nu vreau ca România să meargă pe calea europeană. Dar în 
acelaşi timp trebuie să avem tăria şi demnitatea să ne apărăm ţara", a completat Dăncilă. 
Comisia Europeană recomandă României, în raportul MCV prezentat marţi, să elaboreze un cadru legal care să 
permită supravegherea eficientă a activităţilor serviciilor de informaţii şi a colaborării acestora cu instituţiile 
judiciare. 
Pe de altă parte, adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra 
DNA, au generat dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, anunţă Comisia Europeană 
marţi, recomandând în raportul MCV suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
Prim-vicepreşedintele CE, Frans Timmermans, i-a transmis, în data de 4 octombrie, o scrisoare premierului Viorica 
Dăncilă, în care îi cere lămuriri cu privire la modificarea codurilor penale. 
Premierul Viorica Dăncilă i-a transmis, săptămâna trecută, prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, în răspunsul privind modificarea legislaţiei în domeniul justiţiei, că multe dosare DNA şi DIICOT 
reprezintă forme de şantaj. Şeful Executivului s-a referit şi la practici abuzive ale procurorilor. 
Despre rezoluţia din PE: Se vede că este politică 
Viorica Dăncilă a declarat, referitor la rezoluţia privind statul de drept din ţara noastră, adoptată în Parlamentul 
European, că aceasta este una politică şi au fost scoase amendamente care făceau referire la protocoalele 
secrete. 
"Categoric se vede că este o rezoluţie politică. E profund incorectă şi în cel puţin în câteva puncte nu are temei 
deloc, iar la altele nici măcar nu se referă la România. S-au respins amendamentele de condamnare a SRI şi 
instituţii din sistemul judiciar, de parcă astfel de protocoale ar fi practicate în lume, dar ele sunt de neaceptat. (...) 
Un bun român nu votează niciodată împotriva proprie ţări, indifernt de războiul politic, de benficii, de context. 
Este trist să vezi astfel de europarlamentari români votând împotriva ţării', a declarat Viorica Dăncilă, la Antena 3. 
Parlamentul European a adoptat, marţi, proiectul de rezoluţie prin care exprimă preocupare privind modificarea 
legislaţiei penale şi judiciare în România. Textul rezoluţiei semnalează îngrijorarea Parlamentului European privind 
modificarea legislaţiei penale şi judiciare, avertizând că există riscul subminării independenţei justiţiei şi a 
acţiunilor anticorupţie. 
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Rezoluţia intervine după două dezbateri organizate în Parlamentul European la care au participat premierul 
Viorica Dăncilă şi preşedintele Klaus Iohannis. Documentul, publicat pe site-ul Parlamentului European, conţine 13 
recomandări către România şi instituţiile Uniunii Europene în ceea ce priveşte sistemul judiciar şi combaterea 
corupţiei. 
Dăncilă, despre votul pentru rezoluţie: Oricine poate constată intervenţia pentru ca Guvernul să plece 
Dăncilă a declarat că europarlamentarii români, precum Monica Macovei sau Cristian Preda, care au votat pentru 
rezoluţia privind statul de drept în România au acţionat astfel pentru a dărâma Guvernul pe care îl conduce. 
"Aş fi vrut să nu văd, dar oricine cu minim interse pentru actualitate, poate constata intervenţia pentru ca 
Guvernul să plece. Cine să vină? Cu ce sprijin parlamentar? Cred că e o mare inconştienţă care ne poate face rău. 
Vedem reacţiile altor state în legătură cu declaraţiile preşedintelui României. Este clar că toţi au mers pe aceeaşi 
lungime de undă, toţi au vrut să fie sancţionată România şi acest lucru se vede odată cu votul dat în plenul PE 
astăzi", a afirmat Viorica Dăncilă, la Antena 3, întrebată dacă vede o legătură între votul din PE pentru adoptarea 
rezoluţiei al europarlamentarilor Monica Macovei sau Cristian Preda. 
Ulterior votului din PE, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, marţi, că toate familiile politice din 
Parlamentul European au votat pentru adoptarea rezoluţiei privind justiţia din România, inclusiv 135 de socialişti, 
din care face parte şi PSD, dar şi 51 de europarlamentari ALDE. 
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat marţi, referitor la rezoluţia adoptată în PE, că va transmite 
colegilor din grupul ALDE faptul că este nemulţumit de vot, susţinând că este curios cine ar fi putut să intervină să 
scoată amendamentul legat de protocoale, iar apoi să-l pice la un vot. 
"Colegele mele din ALDE, Renate Weber şil Norica Nicolai au votat împotriva rezoluţiei. Această rezoluţie e făcută 
fără să existe o poziţie echilibrată a oficialităţilor române, fie Guvern, Parlament. E un document total 
dezechilibrat, subiectiv şi pe mine mă dezamăgeşte profund. Voi trimite azi, mâine, colegilor din ALDE pentru a-mi 
exprima nemulţumirea. O să văd lista celor care au votat de la ALDE", a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Reacţii din Opoziţie la MCV | Barna: Suntem la marginea Europei. Moţiunea de cenzură, obligatorie/ Tomac: 
Guvernul, Dragnea şi Tăriceanu au primit astăzi o condamnare cu suspendare 
Preşedintele USR, Dan Barna, a declarat, marţi, după ce Comisia Europeană a prezentat raportul MCV în care 
critică justiţia din România, că ţara noastră riscă să iasă din Uniunea Europeană şi că moţiunea de cenzură 
împotriva Guvernului a devenit obligatorie. 
„Avem şi rezoluţia de dimineaţă votată de Parlament cu 400 la 100, ca să spun aşa, avem şi raportul MCV. Acest 
Guvern, Liviu Dragnea, PSD, au reuşit să ducă România la marginea Europei. În momentul de faţă suntem evident 
şi explicit şi după Bulgaria, iar pasul următor este în afara Europei. Acest Guvern trebuie să plece şi cerem demisia 
acestui Guvern. USR este dispus şi probabil în zilele următoare vom discuta cu toată opoziţia să depunem 
moţiunea de cenzură necesară şi deja obligatorie pentru că în momentul de faţă Liviu Dragnea şi PSD târăsc 
România în afara Europei”, a afirmat Dan Barna, marţi la Parlament. 
Preşedintele USR a susţinut că „Guvernul a umilit astăzi statul român” 
„Suntem şi după Bulgaria, iar în spatele nostru nu mai este nimeni. Acest Guvern a transformat România, în an 
Centenar, în ruşinea Europei. Acest Guvern a umilit statul român astăzi (marţi-n.r)”, a completat Barna. 
Adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra DNA, au generat 
dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, anunţă Comisia Europeană, recomandând în 
MCV suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
„În ultimele 12 luni, România a luat anumite măsuri pentru implementarea recomandărilor formulate de Comisia 
Europeană în ianuarie 2017. "Cu toate acestea, raportul de evaluare din ianuarie 2017 a fost permanent 
condiţionat de evitarea măsurilor negative care pot genera dubii asupra progreselor înregistrate în ultimii zece 
ani. Intrarea în vigoare a legilor justiţiei, presiunile asupra independenţei justiţiei în general, în special asupra 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA), şi alte măsuri care subminează combaterea corupţiei au generat regrese 
ori semne de întrebare privind ireversibilitatea progreselor (...)", se arată în raportul elaborat de Comisia 
Europeană în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). 
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Tomac: Guvernul, Dragnea şi Tăriceanu au primit astăzi o condamnare cu suspendare din partea UE 
Preşedintele PMP, Eugen Tomac, a declarat, marţi, că Guvernul şi majoritatea parlamentară condusă de Liviu 
Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au primit, prin adoptarea rezoluţiei PE şi raportului MCV al CE, o condamnare 
cu suspendare din partea oficialilor europeni. 
„Guvernul Dăncilă şi majoritatea parlamentară condusă de Dragnea şi Tăriceanu primesc astăzi o condamnare cu 
suspendare din partea UE. Raportul adoptat de Parlamentul European cu privire la starea Justiţiei din România 
este validat de toate forţele politice reprezentate la nivel european – inclusiv PES”, a scris Eugen Tomac, pe 
Facebook. 
De asemenea, liderul PMP a susţinut că premierul Viorica Dăncilă trebuie să fie înlăturată printr-o moţiune de 
cenzură. 
„Dacă Viorica Dăncilă nu demisionează astăzi, avem obligaţia să o trimitem acasă în secunda următoare printr-o 
moţiune de cenzură”, a completat Tomac. 
Adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra DNA, au generat 
dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, anunţă Comisia Europeană, recomandând în 
MCV suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
De asemenea, Parlamentul European a adoptat, marţi, proiectul de rezoluţie prin care exprimă preocupare 
privind modificarea legislaţiei penale şi judiciare în România. Textul rezoluţiei semnalează îngrijorarea PE privind 
modificarea legislaţiei penale şi judiciare, avertizând că există riscul subminării independenţei justiţiei şi a 
acţiunilor anticorupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii votează OUG 90 privind secţia specială şi OUG 92 pe legile justiţiei/ Dăncilă e chemată la RAPORT/ 
Hotărârea CSAT privind protocoalele, vot pentru proiectul de desecretizare 
Camera Deputaţilor va vota, miercuri, proiectul pentru aprobarea OUG 90/2018 privind Secţia pentru investigarea 
infracţiunilor în justiţie şi iniţiativa pentru aprobarea OUG 92/2018 pentru modificarea legilor Justiţiei. Viorica 
Dăncilă va fi la ora 10.00 la ora premierului, iar plenul va vota proiectul celor doi preşedinţi de camere Tăriceanu 
şi Dragnea pentru declasificarea hotărârii CSAT 17/2005 care prevede desecretizarea tuturor protocoalelor SRI. 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, luni, pe articole, în varianta Guvernului, proiectul de lege pentru aprobarea 
ordonanţei de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie. Unul din amendamentele susţinute de USR şi UDMR a fost abrogarea posibilităţii 
pensionării anticipate a magistraţilor, propunerea fiind respinsă în plen. 
Preşedintele Comisiei speciale pentru legile justiţiei, deputatul Florin Iordache, a declarat marţi, la Parlament, că a 
spus membrilor Comisiei de la Veneţia că este „exclus” ca PSD să renunţe la înfiinţarea secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie. 
„Eu spun ce face PSD-ul, acea recomandare care vizează înfiinţarea secţiei speciale, este exclus să o punem în 
legislaţie. Eu am spus-o la Veneţia, ministrul Justiţiei era lângă mine şi nu a spus nimic. Am spus că este exclus. Am 
întrebat: <La voi în ţară există o instituţie nebună ca DNA să pună presiune pe magistraţi? Nu>”, a declarat, marţi, 
deputatul Florin Iordache, la dezbaterile din Comisia specială pentru legile justiţei. 
Acesta le-a mai spus membrilor din opoziţie, legat de secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie: „Trebuie 
să se arate monstruozitatea sistemului. O să vedeţi în perioada următoare monstruozităţile”. 
Guvernul a adoptat, pe 10 octombrie, ordonanţa de urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie. Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a explicat că prin respectiva OUG dosarele de la DNA 
în care sunt investigaţi magistraţi se vor muta la Ministerul Public. 
La DNA sunt aproximativ 300 de dosare în care sunt investigaţi magistraţi. 
În ceea ce priveşte OUG 92/2018, proiectul pentru aprobarea actului normativ al Executivului a fost adoptat, luni, 
cu amendamente, de comisia parlamentară pentru legile Justiţiei, condusă de Florin Iordache, deputat PSD. 
Astfel, Comisia parlamentară specială a aprobat un amendament care introduce posibilitatea ca în cadrul Secţiei 
pentru investigarea infracţiunilor din justiţie să funcţioneze, prin detaşare, ofiţeri sau agenţi de poliţie judiciară, 
numiţi pentru 3 ani, cu posibilitate de prelungire. 
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"În vederea desfăşurării activităţilor specifice prevăzute de Codul de procedură penală, în cadrul Secţiei 
funcţionează, prin detaşare, ofiţeri sau agenţi de poliţie judiciară, sub directa conducere şi controlul nemijlocit al 
procurorilor Secţiei, în limita posturilor prevăzute de lege. Detaşarea ofiţerilor şi agenţilor de poliţie judiciară se 
dispune la solicitarea procurorului şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, de către ministrul 
afacerilor interne, pe o perioadă de cel mult 3 ani, cu posibilitatea prelungirii din 3 în 3 ani, cu acordul acestora. 
Numirea în funcţii a ofiţerilor şi agenţilor de poliţie judiciară se face prin ordin al procurorului şef al Secţiei pentru 
investigarea infracţiunilor din justiţie" prevede un nou articol introdus, luni, de Comisia specială pentru legile 
justiţiei, în Legea 304/2004 privind organizarea judiciară. 
De asemenea, "încetarea detaşării ofiţerilor şi agenţilor de poliţie judiciară se poate dispune prin ordin motivat al 
procurorului-şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie”, iar „pe durata detaşării ofiţerii şi agenţii 
de poliţie judiciară nu pot primi de la organele ierarhic superioare nicio însărcinare". 
Dispoziţiile procurorilor din cadrul Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie sunt obligatorii pentru 
ofiţerii şi agenţii de poliţie, iar actele întocmite de aceştia din dispoziţia scrisă a procurorului sunt efectuate în 
numele acestuia, mai prevede articolul introdus în comisia Iordache. 
Salarizarea ofiţerilor şi agenţilor de poliţie judiciară din cadrul Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie 
se realizează potrivit dispoziţiilor legale aplicabile ofiţerilor şi agenţilor de poliţie judiciară din cadrul Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie. 
De asemenea, Comisia parlamentară pentru legile justiţiei a admis un amendament privind abrogarea din legea 
304/2004 privind organizarea judiciară a auditării externe a sistemului de repartizare aleatorie a cauzelor pe 
completuri de judecată. 
"Sistemul de repartizare aleatorie a cauzelor pe completuri de judecată se auditează extern, la fiecare 2 ani, sub 
conducerea Ministerului Justiţiei şi cu implicarea societăţii civile şi a organizaţiilor profesionale ale magistraţilor. 
Concluziile auditului sunt publice", este articolul din legea 304/2004 abrogat, luni, în comisia specială pentru legile 
justiţiei, condusă de Florin Iordache, deputat PSD. 
Abrogarea a fost propusă de Asociaţia Magistraţilor din România, de Forumul Judecătorilor din România, şi votat 
în comisie de PSD şi ALDE. 
Comisia specială pentru legile justiţiei a mai admis un amendament privind abrogarea articolului care prevede 
dreptul Colegiului de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie de a „b) propune Secţiei pentru judecători a 
Consiliului Superior al Magistraturii judecătorii care vor face parte din comisiile de concurs pentru promovarea în 
funcţia de judecător la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie”. 
O altă noutate introdusă în comisia Iordache prevede că „ori de câte ori Codul de procedură penală sau alte legi 
speciale fac trimitere la „procurorul ierarhic superior” în cazul infracţiunilor de competenţa Secţiei pentru 
investigarea infracţiunilor din justiţie, prin acesta se înţelege procurorul şef al secţiei, inclusiv în cazul soluţiilor 
dispuse anterior operaţionalizării acesteia”. 
La şedinţă trecută a fost introdus un nou criteriu de eliberare din funcţie a magistraţilor, respectiv "neîndeplinirea 
condiţiei privind buna reputaţie". 
Prin urmare, judecătorii şi procurorii vor putea fi eliberaţi din funcţie "în următoarele cazuri: (...) i) neîndeplinirea 
condiţiilor prevăzute la art. 14 alin. (2) lit. a) şi e) ori a condiţiei privind buna reputaţie, dacă în acest ultim caz se 
apreciază că nu se impune menţinerea în funcţie". 
Dăncilă participă, miercuri, la "Ora prim-ministrului" în plenul Camerei Deputaţilor 
Premierul Viorica Dăncilă va participa, miercuri începând cu ora 10.00, la "Ora prim-ministrului", dezbateri politice 
în plenul Camerei Deputaţilor, solicitarea fiind făcută de grupul parlamentar al PNL. 
Dezbaterile vor avea tema "Angajamentul Guvernului Dăncilă privind respectarea recomandărilor Comisiei de la 
Veneţia şi ale reprezentanţilor instituţiilor UE referitoare la modificările Legilor Justiţiei, ale Codului penal şi ale 
Codului de procedură penală", potrivit ordinii de zi a Camerei Deputaţilor. 
Liderul deputaţilor PNL, Raluca Turcan, a declarat, miercurea trecută, că data dezbaterii a fost aleasă, "în mod 
surpinzător", de către liderul PSD, Liviu Dragnea. 
"Data a ales-o Liviu Dragnea. Vom vedea care este scopul acestei deschideri pe care a manifestat-o la modul cel 
mai maliţios cu putinţă", a spus Raluca Turcan. 
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Aceasta a subliniat că invitaţia PNL către premierul României de a veni în Parlament reprezintă o ocazie de a primi 
răspunsuri la mai multe întrebări cu impact pentru societate. 
"Pe fond, important este că vom avea ocazia să o întrebăm pe premierul României de ce a acceptat ca Guvernul 
României să fie luat pe persoană fizică, în subordine totală a lui Liviu Dragnea. De ce agenda guvernamentală în 
interes public este complet inexistentă, de ce bani europeni care ne sunt puşi pe masă nu sunt absorbiţi. România 
a ajuns ruşinea UE", a conchis Turcan. 
Deputaţii votează, miercuri, proiectul declasificării deciziei CSAT privind combaterea corupţiei 
Camera Deputaţilor votează, miercuri, ca for decizional, proiectul preşedinţilor celor două Camere ale 
Parlamentului, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, pentru declasificarea hotărârii CSAT 17/2005 care 
prevede desecretizarea tuturor protocoalelor SRI. 
Comisiile juridică şi de apărare ale Camerei Deputaţilor au adoptat, pe 30 octombrie, raport favorabil cu 
amendamente la Legea pentru declasificarea deciziei CSAT 17/2005, una dintre prevederi fiind desecretizarea 
tuturor protocoalelor Serviciul Român de Informaţii cu instituţiile din sistemul judiciar. Proiectul este înregistrat în 
Parlament în procedură de urgenţă. 
„Art 4. De la data intrării în vigoare a prezentei legi se desecreztizează toate protocoalele sau acordurile de 
colaborare şi cooperare încheiate între instituţiile statului român. Serviciul Romîn de Informaţii, Direcţia Naţională 
Anticorupţie, Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizaţă şi Terorism, Consiliul Superior al 
Magistraturii şi Parchetul de pe lîngă Înalta Curte de Casaţie si justiţiei”, prevede unul dintre amendamentele 
depuse de unul dintre iniţiatorii proiectului, deputatul PSD Mircea Drăghici, adoptat de comisiile de specialitate. 
Printre amendamentele formulate marţi de Mircea Drăghici şi adoptate de comisiile de specialitate se numără şi 
unul care prevede că nu răspund penal lucrătorii din SRI, precum şi cei din toate instituţiile emitente care pun la 
dispoziţia Comisiei de control SRI documente sau declaraţii care au ca temei Hotărârea nr.17/2005 a CSAT. 
„Art. 6 - Lucrătorii din SRI precum şi cei din toate instituţiile emitente, care pun la dispoziţia Comisiei comune a 
Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului parlamentar asupra activităţii SRI documente şi 
declaraţii care au ca temei Hotărârea nr.17/2005 a CSAT, nu răspund penal, disciplinar, administrativ sau financiar 
pentru acţiunile întreprinse în acest sens”, prevede amendamentul social-democratului. 
O altă prevedere nou introdusă în proiectul de lege şi adoptată de deputaţi stipulează că documentele 
centralizate la Comisia de control SRI pot fi consultate la cerere, respectiv pot fi eliberate copii. 
„Art 3 - (1) Documentele prevăzute la art 1. sunt centralizate de Comisiei comune a Camerei Deputaţilor şi 
Senatului pentru exercitarea controlului parlamentar asupra activităţii SRI şi pot fi consultate de persoanele 
interesate la sediul acesteia. Acest drept se exercită la cerere şi constă în studierea nemijlocită a documentelor şi 
eliberarea de copii de pe acestea”, prevede amendamentul adoptat de comisiile juridică şi pentru apărare ale 
Camerei Deputaţilor. 
Printre amendamentele incluse în raportul care va fi votat în plenul de miercuri al Camerei Deputaţilor se numără 
unul care prevede că persoanele care se consideră vătămate de efectele produse de protocoale au posibilitate ca, 
în termen de trei ani, de la intrarea în vigoare a legii să se adrese instanţelor care pot decide dacă le-au fost 
încălcate drepturile. 
"Persoanele care se consideră vătămate într-un drept ori într-un interes legitim, de efectele produse de 
documentele prevăzute la articolul 1 au posibilitatea, în termen de trei ani de la intrarea în vigoare a prezentei 
legi, să se adreseze instanţelor competente pentru constatarea încălcării drepturilor şi libertăţilor fundamentale şi 
repararea prejudiciului suferit", prevede modificarea adusă articolului 4, de unul dintre iniţiatorii proiectului, 
deputatul PSD, Mircea Drăghici. 
Termenul iniţial era de şase luni. 
De asemenea, o altă modificare adusă propunerii legislative se referă la revizuirea hotărârilor definitive ale 
instanţelor, în cazul în care au fost folosite mijloace tehnice în baza protocoalelor SRI cu alte instituţii juridice. 
"Cauzele în care ai fost pronunţate hotărâri definitive şi în care au fost administrate probe prin mijloace tehnice 
speciale, în perioada de existenţă a documentelor prevăzute la articolul 1 şi până la intrarea în vigoare a prezentei 
legi, sunt supuse revizuirii. Competenţa revine primei Instanţe care a soluţionat fondul cauzei", prevede articolul 
5. 
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Pe 22 octombrie, Senatul a adoptat proiectul de lege, iniţiat de preşedinţii Camerei Deputaţilor şi Senatului, Liviu 
Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, pentru declasificarea hotărârii CSAT 17/2005 privind combaterea corupţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută astăzi conflictul între Parlament şi Ministerul Public pe protocoalele SRI-PG 
Curtea Constituţională dezbate, miercuri, sesizarea Camerei Deputaţilor cu privire la existenţa unui conflict între 
Parlament şi Ministerul Public, care prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, 
chiar şi după denunţarea lor.CR discută astăzi conflictul între Parlament şi Ministerul Public pe protocoalele SRI-
PG 
"Cerere de soluţionare a conflictului juridic de natură constituţională dintre Ministerul Public - Parchetul de pe 
lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, pe de-o parte, şi Parlamentul României, Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie şi celelalte instanţe judecătoreşti, pe de altă parte, cerere formulată de Preşedintele 
Camerei Deputaţilor", prevede ordinea de zi a şedinţei de miercuri a CCR, potrivit site-ului instituţiei. 
Pe 8 octombrie, Camera Deputaţilor a sesizat Curtea Constituţională a României cu privire la un posibil conflict 
juridic între Parlament şi Ministerul Public, legat de protocoalele SRI-Parchetul General. 
Punctele de vedere au fost trimise de către părţile implicate în conflict pe 22 octombrie, termen fixat de Curtea 
Constituţională. În şedinţa de miercuri a CCR părţile îşi vor susţine punctele de vedere. 
"Având în vedere că Ministerul Public- Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prin semnarea 
protocoalelor secrete cu Serviciul Român de Informaţii, şi-a încălcat propriile competenţe constituţionale, şi, 
uzurpând competenţele Parlamentului, a învestit Serviciul Român de Informaţii cu competenţa de a desfăşura 
activităţi specifice organelor de cercetare penală, fapt interzis expres de legiuitor prin legea 42/1992 privind 
organizarea şi funcţionarea SRI", se arată în sesizarea Camerei Deputaţilor, la CCR obţinută de MEDIAFAX. 
Sursa citată precizează că aceste protocoale secrete clasificate dintre Ministerul Public şi SRI nici nu au fost 
comunicate instanţelor şi nici nu au fost făcute publice, cu atât mai mult nu au fost publicate în Monitorul Oficial. 
Aceasta situaţie a dus la: 
"a) Desfăşurarea urmăririi penale şi restrângerea de probe de către lucrătorii SRI şi parchete pe baza unor 
norme/reguli secrete, care, din punct de vedere juridic, sunt inexistente atâta timp cât Constituţia reglementează 
strict şi expres modul de adoptare şi intrare în vigoare a legilor şi condiţionează existenţa acestora de publicare în 
Monitorul Oficial. 
b) Imposibilitatea persoanelor acuzate de a invoca, pe durata urmăririi penale sau a judecăţii, excepţiile nulităţii 
prevăzute de Codul de Procedură privind modul nelegal de administrare a probelor, nulităţi pe care legiuitorul le-
a prevăzut în lege în vederea protejării dreptului constituţional al persoanei la apărare, la un proces echitabil 
c) Imposibilitatea instanţelor de a se pronunţa efectiv pe legalitatea acestor probe de a le cenzura, din moment 
ce, în afara Ministerului Public şi a SRI, conţinutul protocoalelor era necunoscut nu doar celorlalte părţi din 
proces, ci şi judecătorilor", se arată în sesizare. 
Procurorii generali, de la data semnării protocoalelor din 2009 şi 2016, adică Laura Codruţa Kovesi şi Augustin 
Lazăr, ar fi uzurpat competenţa Parlamentului prin semnarea protocoalelor, conform sursei citate. 
Sesizarea face referire la toate prevederile legale post-decembriste care au scos serviciul secret din zona juridică. 
"Abia în 2016, prin Ordonanţa 6/2016 despre care s-a discutat în spaţiul public, SRI a primit competenţe de organ 
de cercetare penală specială, cum era în perioada comunistă însă şi acestea în limitele e care le vom expune, 
limite depăşite de protocolul din 2016", prevede documentul obţinut de MEDIAFAX. 
Sesizarea conţine istoricul celor două protocoale încheiate între Parchetul General şi SRI (2009 şi 2012). Legat de 
cel din 2009, în sesizarea transmisă la CCR se arată că: "legea nu defineşte categoria “infracţiunilor ce au 
corespondent în ameninţările la adresa siguranţei naţionale, distinct de <<infracţiuni împotriva siguranţei 
naţionale>>, iar definiţia dată noţiunii de siguranţă naţională a fost la rândul său extinsă prin decizii secrete ale 
CSAT. (...) Cu alte cuvinte, PÎCCJ a reinviat o normă comunistă abrogata, repunând SRI în competenţele vechii 
Securităţi comuniste, contrar voinţei Parlamentului, care a legiferat în sensul repunerii justiţiei de vechile practici 
staliniste". 
Legat de protocolul Ministerul Public- SRI, din anul 2012, în documentul menţionat se arată că: "extinde 
cooperarea SRI – Ministerul Public dincolo de limitele prevăzute de OUG6/2016". 
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"Protocolul din 2016 reia practica vechiului protocol din 2009, prin care procurorii raportau SRI modul de 
valorificare a informaiilor primate. Prin această prevedere, procurorii devin subordonaţii ofiţerilor de informaţii". 
Alte prevederi din sesizarea Camerei Deputaţilor: 
"-Centrul Naţional de Interceptare a Comunicaţiilor există şi funcţionează în afara <<legii>>, aşa cum este 
definitită în Constituţie şi jurisprudenţa CCR să fie emisă/ adoptat de organul legiuitor, să fie făcută publică, 
accesibil, prebizibilă şi clară. 
-Încălcând într-un mod brutal, subversiv şi ascuns competenţele Parlamentului, cu consecinţe directe inclusiv în 
planul drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor. 
-Acţionând în <<cooperare>> secretă cu SRI în cadrul proceselor penale, în baza acestor protocoale, Ministerul 
Public a încălcat separaţia puterilor şi voinţa legiuitorului, acesta nemaisupunându-se Constituţiei şi legii, ci unor 
protocoale secrete ce adaugă la lege. 
- Chiar dacă protocoalele au fost denunţate, aşa cum susţine actuala conducere a Ministerului Public şi SRI, 
efectele lor continuă să se producă atât în proceduri judiciare în curs de desfăşurare, cât şi în cele finalizate. 
-Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a încălcat brutal principiul colaborării loiale dintre puterile 
statului. 
-Prin ascunderea existenţei protocoalelor cu SRI faţă de instanţele de judecată, PÎCCJ a împiedicat în mod 
indubitabil judecătorii să facă un control complet cu privire la legalitatea şi temeinicia TUTUROR probelor 
obţinute, viciind în acest mod actul de judecată şi împiedicând instanţele să judece în mod independent şi 
imparţial". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea inchisorii la domiciliu a trecut de Comisia Juridica. Miercuri se da votul final in Camera Deputatilor 
Comisia Juridica a Camerei Deputatilor a modificat, marti, legea inchisorii la domiciliu, in sensul in care executarea 
pedepselor acasa se poate realiza doar in cazul condamnarilor de maximum un an, nu de 18 luni asa cum a decis 
Senatul. 
"Art. 381 . - (1) In cazul persoanelor condamnate la pedeapsa inchisorii de pana la un an (in forma de la Senat 
pedeapsa era de 18 luni - n.red.) executarea pedepsei se realizeaza prin detentie la domiciliu, cu exceptia 
persoanelor condamnate pentru fapte comise cu violenta prevazute la art. 36 alin. (11). 
Prevederile alin. (1) se aplica si persoanelor condamnate care mai au de executat 18 luni pana la implinirea 
fractiei minime obligatorii pentru liberarea conditionata din pedeapsa initiala a inchisorii mai mare de un an (in 
forma de la Senat pedeapsa era de 18 luni - n.red.) ", este amendamentul sustinut de PSD si adoptat marti. 
De asemenea, deputatii juristi au decis abrogarea articolului care prevedea ca "regimul detentiei la domiciliu se 
aplica si pedepselor cu inchisoarea de pana la 10 ani, aplicate femeilor insarcinate, persoanelor care au in 
intretinere minori, daca acestor persoane nu li s-au interzis drepturile parintesti inaintea pronuntarii unei hotarari 
de condamnare definitive". 
Potrivit variantei adoptate in Comisia Juridica a Camerei Deputatilor, "se considera fapte comise cu violenta 
faptele prevazute si pedepsite de articolele: art. 188- 191, art. 193-202, art. 205, art. 209-212, art. 218, art. 219, 
art. 229 alin. (2) lit.c), art. 233- 237, art. 257, art. 279, art. 282, art.286 alin. (2) lit.a), art. 401- 403, art. 420, art. 
433, art. 438-440 din Legea nr.286/2009 privind Codul penal, cu modificarile si completarile ulterioare". 
De asemenea, "regimul semideschis se aplica initial persoanelor condamnate pentru fapte comise cu violenta la 
pedeapsa inchisorii mai mare de un an, dar care nu depaseste 3 ani, respectiv persoanelor condamnate pentru 
fapte comise fara violenta la pedeapsa inchisorii mai mare de 3 ani, dar care nu depaseste 13 ani". 
Un alt amendament introdus prevede ca "regimul deschis se aplica initial persoanelor condamnate pentru fapte 
comise cu violenta la pedeapsa inchisorii de cel mult un an, respectiv pentru fapte comise fara violenta la 
pedeapsa inchisorii mai mare de un an, dar care nu depaseste 3 ani". 
Proiectul de lege va intra la vot final in sedinta de miercuri a plenului Camerei Deputatilor, care este for 
decizional in acest caz. 
Senatul a adoptat, pe 29 octombrie, modificarile aduse proiectului de lege pentru executarea pedepselor si a 
masurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare in cursul procesului penal, ca urmare a reexaminarii 
legii in urma deciziei CCR cu privire la unele articole neconstitutionale. 
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Iata ce s-a mai decis in Senat: Persoanele condamnate la cel mult 5 ani de inchisoare cu executare pot sta acasa 
fara supraveghere 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Teodorovici: Avem toate avizele pentru Fondul Suveran. Ordonanţa intră în această săptămână în şedinţa de 
Guvern 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat marţi, la Parlament, că proiectul de ordonanţă de urgenţă 
pentru înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii (FSDI) a primit toate avizele şi va intra pe ordinea de 
zi a şedinţei de săptămâna aceasta a Executivului. 
„Săptămâna aceasta vom include pe ordinea de zi această ordonanţă. Am inclus toate observaţiile, toate 
comentariile, am avut azi şi avizul de la Consiliul Economic şi Social, şi am considerat că aşa e corect, să avem din 
nou procedura reluată şi avem toate avizele”, a declarat, marţi, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
Acesta a adăugat că după adoptarea OUG vor avea loc noi discuţii în coaliţie, cu ALDE, privind lista companiilor 
care vor intra în fondul suveran. 
„Cu colegii de la ALDE am vorbit de cadrul primar general şi nu de cadrul secundar. După ce iese ordonanţa 
continuăm discuţiile pe hotărârea de guvern”, a arătat ministrul. 
Teodorovici a menţionat că a doua rectificare bugetară se va face „ce târziu în ultima săptămână din noiembrie”, 
că salariul minim se va majora de la 1 Decembrie şi că există bani la buget pentru aplicarea noii legi a pensiilor. 
Ministerul Finanţelor a pus în dezbatere publică, pe 10 noiembrie, proiectul de cadru pentru înfiinţarea de fonduri 
suverane, invocând „o situaţie extraordinară a cărei reglementare nu poate fi amânată, impunându-se adoptarea 
de măsuri imediate pe calea ordonanţei de urgenţă”. 
Prin înfiinţarea fondurilor suverane de dezvoltare şi investiţii se are în vedere crearea unor vehicule de investiţii 
financiare sau intermediere financiară în acţiuni sau participaţii în proiecte sau companii profitabile, segment 
neacoperit în prezent pe piaţa financiară din România, care, pe de o parte, să aibă un rol multiplicator în 
economie pentru o dezvoltare sustenabilă şi, pe de altă parte, să catalizeze sau să mobilizeze resurse financiare 
disponibile către sectorul real şi proiecte profitabile, arată proiectul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ședință cu dublă miză: luni se va reuni comitetul executiv al PSD și vom afla cum arată lista remaniaților 
Tot luni s-ar putea tranșa și conflictul dintre Gabriela Firea și Liviu Dragnea, conflict alimentat recent de primarul 
Capitalei cu noi acuzații. 
Gabriela Firea, care are trei funcții de conducere în partid - vicepreședinte, președinte al organizației PSD Ilfov și 
președinte interimar la PSD București - ironizează modul în care ar fi auzit că se va face evaluarea miniștrilor în 
vederea remanierii. 
Tot în ședința de luni s-ar putea tranșa conflictul acut dintre Liviu Dragnea și Gabriela Firea. 
Primarul Capitalei îl acuză pe Liviu Dragnea că vrea să îi taie din atribuții și că a exclus-o de la o întâlnire cu 
primarii de sectoare. La reuniune ar fi participat toți edilii de sectoare, cu excepția lui Robert Negoiță, primarul 
Sectorului 3. 
Contestatarii lui Liviu Dragnea, Adrian Țuțuianu și Marian Neacșu, au fost excluși recent din partid pentru poziții 
critice repetate la adresa conducerii partidului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Candidaţii pentru ASF, CNA şi directorul Agerpres, pe ordinea de zi a plenului reunit de miercuri 
Plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului va avea şedinţă, miercuri, de la ora 14.00, pentru a vota 
candidaţii pentru funcţiile vacante din ASF, CNA, CNSAS precum şi numirea directorului Agerpres. 
„Şedinţa Birourilor permanente reunite a avut pe ordinea de zi înscrierea rapoartelor cu nominalizările de la 4 
instituţii - CNSAS, CNA, AGERPRES, numirea directorului general, şi Autoritatea de Supraveghere Financiară. În 
ceea ce priveşte raportul pentru ASF, el încă nu a sosit pe masa Birourilor permanente reunite, dar, sub rezerva 
primirii raportului, a fost înscris pe ordinea de zi de mâine (miercuri - n.r.), când vom avea un plen reunit al 
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Senatului şi Camerei, la ora 14.00”, a declarat marţi, preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, la finalul 
şedinţei conducerii reunite a Parlamentului. 
Comisiile de cultură comune ale Parlamentului au dat, marţi, vot favorabil candidaturii Claudiei Victoria Nicolae 
pentru funcţia de director al agenţiei naţionale de presă Agerpres. 
Leonardo Badea, actualul preşedinte al ASF a fost votat, marţi, în şedinţa comună a Comisiilor reunite pentru 
buget şi politică economică ale Parlamentului pentru un al doilea mandat la şefia instituţiei. 
Preşedintele Comisiei pentru buget a Camerei Deputaţilor, Marius-Constantin Budăi a anunţat şi restul 
candidaţilor validaţi pentru alte funcţii de conducere în cadrul ASF, după cum urmează: "Prim-vicepreşedinte 
membru executiv- Dascălu Elena Doina- 40 voturi „pentru”, niciun vot „împotrivă şi 21 abţineri . Vicepreşedinte 
membru executiv, sectorul instrumente şi investiţii financiare-Bota Marius Sorin Ovidiu - 38 voturi „pentru”, 21 
voturi „împotrivă şi 2 abţineri. Vicepreşedinte membru executive sectorul asigurări.reasigurări- Roşu Cristian 39 
voturi „pentru”, 21 voturi „împotrivă şi 2 abţineri. Vicepresedinte membru executiv, sectorul sistemului de pensii 
private- Armeanu Ştefan Daniel 41 voturi „pentru”, 16 „împotrivă” şi 5 abţineri. Membru neexecutiv- Birtalan 
Joszef cu 41 voturi „pentru”, niciun vot împotrivă şi 21 abţineri. Grădinescu Gabriel- membru neexecutiv 41 voturi 
„pentru”, 21 împotrivă şi nicio abţinere. Socol Aura Gabriela 41 voturi „pentru”, 17 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Şi Wlassopol Ovidiu Răzvan- 40 voturi „pentru”, 21 „împotrivă şi o abţinere”". 
Comisiile de cultură ale Parlamentului au audiat şi au întocmit, marţi, un raport asupra candidaţilor pentru funcţia 
de membru titular în cadrul Consiliului Naţional al Audiovizualului (CNA) pentru un mandat de 6 ani. 
„Vă dau citire la rezultatul votului. La preşedinte şi la Guvern nu au fost probleme. Propunerea PSD de la Senat a 
întrunit 18 voturi, propunerea PNL de la Senat a întrunit 21 de voturi, propunerea UDMR de la Senat a întrunit 23 
de voturi. Acestea sunt cele trei propuneri care merg în plen, au fost validate şi au trecut. Propunerea ALDE de la 
Senat a întrunit 10 voturi. Ceea ce înseamnă că cei trei care au trecut sunt Bălaşa Sorescu Nicolae-propunerea 
PSD. Alexandru Cristea şi cu Oana Simona Dinică (supleant) de la PNL şi Borsos Eva de la UDMR. Propunerea ALDE 
şi cele două propuneri independente nu au întrunit voturile necesare”, a anunţat Radu Preda, preşedintele 
Comisiei de cultură a Senatului. De asemenea, propunerile din partea Camerei Deputaţilor avizate pozitiv sunt 
Maria Gubernat şi Elena Sorescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis a semnat decretul numirii lui George Ciamba ca ministru al Afacerilor Europene/ Cine este noul 
membru al Guvernului Dăncilă 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, marţi, decretul pentru numirea în funcţia de ministru delegat pentru 
Afacerile Europene a lui George Ciamba. Şeful statului a semnat şi decretul pentru vacantarea funcţie de către 
Victor Negrescu, după demisia acestuia. 
Klaus Iohannis a anunţat, marţi, cu câteva ore înainte de semnarea decretului, că va lua o decizie rapidă referitor 
la propunerea pentru Afaceri Europene. 
"Acum câteva sătpămâni făceau mare tam-tam cu remanierea guvernamentală. Văd că acum se face remaniere 
cu ţârâita, adică unul câte unul să plece. Se pare că voi primi două propuneri, dintre care una va fi analizată foarte 
repede. E vorba de ministrul delegat pentru Afaceri Europene, totuşi ne pregătim pentru preluarea preşedinţiei 
Consiliului UE. Nu ştiu de ce a demisionat domnul Negrescu, cert e că nu avem ministru în ajunul preşedinţiei. 
Propunerea făcută mi se pare una pe care o voi citi în notă pozitivă. Cu domnul Ciamba am colaborat bine până 
acum şi cred că e important să dau o rezoluţie pentru această propunere, ca să ne mişcăm odată", a declarat 
Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni. 
Victor Negrescu a demisionat vineri din funcţia de ministru delegat pentru Afaceri Europene, propunerea PSD de 
înlocuitor fiind în persoana lui George Ciamba, secretar de stat. 
Cine este George Ciamba, cel desemnat de BPN al PSD pentru a prelua conducerea Ministerului Afacerilor 
Europene 
Secretarul de stat în MAE, George Ciamba, a fost desemnat, marţi, la conducerea Ministerului Afacerilor Europene 
de către Biroul Permanent Naţional al PSD. Acesta este în MAE din anul 1990, timp în care a ocupat mai multe 
funcţii. 
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Potrivit informaţiilor furnizate de site-ul Ministerului Afacerilor Externe, George Ciamba lucrează în acest minister 
din decembrie 1990. Din noiembrie 2012 a fost secretar de stat. Înainte de preluarea portofoliului de secretar de 
stat pentru Afaceri Europene, George Ciamba a fost ambasador al României în Republica Elenă (2005-2012). În 
februarie 2016 a fost eliberat din funcţia de secretar de stat la MAE, iar în ianuarie 2017 iarăşi a fost numit 
secretar de stat în MAE. 
În perioada iulie 2003 – ianuarie 2005 a deţinut funcţia de secretar de stat pentru Afaceri Multilaterale şi ulterior, 
Globale, în MAE. Între 1999 – 2003, George Ciamba a fost ambasador al României în Republica Turcia, precum şi 
Reprezentant Permanent al României la Organizaţia Cooperării Economice la Marea Neagră, între 2001 – 2003. 
În 1995 a fost secretarul Grupului de lucru vizând reconcilierea istorică între România şi Ungaria care a dus la 
semnarea Tratatului de bază cu Ungaria, în 1996. 
În perioada 1991-1995 a ocupat diverse funcţii în MAE, precum: referent de spaţiu pentru SUA, pentru Agenţia 
Internaţională pentru Energie Atomică şi pentru problematica neproliferării. 
George Ciamba a absolvit Facultatea de Inginerie Electronică în 1989 şi deţine o diplomă de studii aprofundate în 
relaţii internaţionale, obţinută ca şef de promoţie în 1993, din partea Universităţii din Bucureşti. A publicat 
articole în domeniul relaţiilor internaţionale, cu accent pe Parteneriatul Strategic dintre România şi SUA, respectiv 
integrarea euro-atlantică a României. 
În 1999 a primit distincţia “Ambasadorul Anului”, acordată de cotidianul “Nine O’clock”, iar în anul 2000, a fost 
decorat cu “Ordinul Meritul Naţional în Grad de Comandor”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O companie va instala în România 2.500 de puncte de încărcare pentru maşini electrice 
Enel X România, companie membră diviziei de servicii avansate de energie a Grupului Enel, a lansat marţi un plan 
de dezvoltare de infrastructură, cu o investiţie de 15 – 20 milioane euro, pentru instalarea a circa 2.500 de puncte 
de încărcare a maşinilor electrice. 
Punctele de încărcare prevăzute în planul de mobilitate electrică vor fi instalate, începând cu 2019, în toate 
regiunile României, pe principalele drumuri din ţară, precum şi în majoritatea marilor oraşe. Primele puncte de 
încărcare vor fi instalate în 2019 în Bucureşti, Timişoara şi Constanţa. Planul acoperă toate zonele României, astfel 
încât poziţionarea şi instalarea infrastructurii de încărcare să fie adaptată creşterii gradului de utilizare a 
vehiculelor electrice la nivelul gospodăriilor, al instituţiilor, precum şi în rândul companiilor, ca urmare a cererii 
pentru flote. 
Circa 300 de puncte încărcare urmează să fie instalate în 2019. 
Enel X România va oferi serviciul de instalare de infrastructură de încărcare către “Partenerii de Reîncărcare”, cum 
ar fi centre comerciale, supermarketuri, restaurante şi hoteluri care doresc să atragă utilizatorii de vehicule 
electrice. Instalarea şi mentenanţa infrastructurii de încărcare nu presupune costuri pentru parteneri, în schimbul 
punerii la dispoziţie a locurilor de parcare. 
Compania oferă un serviciu similar municipalităţilor care sunt interesate de îmbunătăţirea calităţii aerului prin 
încurajarea mobilităţii electrice. 
Infrastructura care va fi dezvoltată în România se bazează pe soluţiile de încărcare noi, inteligente, ale diviziei 
globale Enel X. Acestea sunt echipamente modulare, scalabile, livrabile ”la cheie” către consumatorii individuali, 
companii şi instituţii. Este prevăzută instalarea de staţii cu putere de 22 kW (Quick), 50 kW (Fast) şi peste 150 kW 
(Ultrafast). 
Grupul Enel activează în peste 30 de ţări din lume, având o capacitate instalată netă de producţie de energie de 
circa 89 GW. Enel distribuie electricitate printr-o reţea de peste 2,2 milioane de kilometri şi are circa 73 de 
milioane de clienţi casnici şi companii în toată lumea. Enel X este o nouă divizie globală a Enel, dedicată dezvoltării 
de produse şi servicii digitale inovatoare în domeniile în care energia are cel mai mare potenţial de transformare: 
oraşe, locuinţe, industrii şi mobilitate electrică. 
Enel are 3.100 de angajaţi în România şi oferă servicii unui număr de 3 milioane de clienţi. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Statul vrea să reglementeze emiterea de monedă electronică. Ce condiţii vor trebui să îndeplinească emitenţii 
Emiterea de monedă electronică va putea fi făcută doar de instituţii autorizate de BNR, care va administra 
registrul acestora şi le va supraveghea, emitenţii trebuind să dispună la data autorizării un capital iniţial de 
350.000 de euro. 
Ministerul Finanţelor a pus în dezbatere publică un proiect de lege privind emiterea de monedă electronică. 
Proiectul stabileşte autorizarea, cerinţele operaţionale şi supravegherea instituţiilor emitente de monedă 
electronică; desfăşurarea activităţii de prestare a serviciilor de plată de către instituţiile emitente de monedă 
electronică persoane juridice române pe teritoriul României prin intermediul agenţilor şi externalizarea; 
desfăşurarea activităţii pe teritoriul României de către instituţiile emitente de monedă electronică din alte state 
membre; desfăşurarea activităţii în afara teritoriului României de către instituţii emitente de monedă electronică 
persoane juridice române; reglementarea registrului instituţiilor emitente de monedă electronică administrat de 
Banca Naţională a României; secretul profesional şi schimbul de informaţii; stabilirea regimului tranzitoriu 
aplicabil instituţiilor care emit monedă electronică şi prestează servicii de plată la data intrării în vigoare a legii. 
Activitatea de emitere de monedă electronică poate fi desfăşurată de către instituţii de credit, de instituţii 
emitente de monedă electronică, de furnizori de servicii poştale care emit monedă electronică potrivit cadrului 
legislativ naţional aplicabil; de Banca Centrală Europeană şi băncile centrale naţionale, precum şi de statele 
membre şi autorităţile regionale ori locale, atunci când acestea acţionează în calitatea lor de autorităţi publice. 
Definiţia monedei electronice este: o valoare monetară stocată electronic, inclusiv magnetic, reprezentând o 
creanţă asupra emitentului, emisă la primirea fondurilor în scopul efectuării de operaţiuni de plată şi care este 
acceptată de o persoană, alta decât emitentul de monedă electronică. 
Orice entitate care intenţionează să emită monedă electronică pe teritoriul României în calitate de instituţie 
emitentă de monedă electronică trebuie să dispună de o autorizaţie emisă de Banca Naţională a României, 
trebuie să fie persoană juridică română constituită în baza Legii societăţilor comerciale, cu sediul real pe teritoriul 
României şi care emite cel puţin o parte din moneda electronică pe teritoriul României. 
Instituţiile emitente de monedă electronică trebuie să dispună la data autorizării de un nivel al capitalului iniţial 
de cel puţin echivalentul în lei a 350.000 euro. 
Instituţiile emitente de monedă electronică trebuie să deţină o asigurare de răspundere civilă profesională sau o 
altă garanţie comparabilă care să acopere, pentru toate teritoriile în care îşi oferă serviciile, răspunderea pentru 
operaţiunile de plată neautorizate, pentru neexecutarea, executarea defectuoasă ori cu întârziere a operaţiunilor 
de plată sau, pentru neutilizarea autentificării stricte a clienţilor. 
Instituţiile emitente de monedă electronică pot presta şi alte tipuri de servicii conexe legate de activitatea de 
emitere de monedă electronică şi de prestare de servicii de plată pe care o desfăşoară precum operaţiuni de 
plată, servicii de schimb valutar, activităţi de păstrare în custodie sau stocarea şi procesarea datelor, acordarea de 
credite care nu sunt legate de serviciile de plată, activităţi comerciale. 
BNR poate retrage autorizaţia acordată unei instituţii emitente de monedă electronică dacă instituţia emitentă de 
monedă electronică nu şi-a început activitatea de emitere de monedă electronică şi de prestare de servicii de 
plată în termen de 12 luni de la data acordării autorizaţiei sau a încetat să mai desfăşoare activitate de mai mult 
de 6 luni; dacă instituţia emitentă nu desfăşoară activitate de emitere de monedă electronică pe teritoriul 
României, dacă autorizaţia a fost obţinută pe baza unor informaţii false sau prin orice alt mijloc ilegal, dacă nu mai 
îndeplineşte condiţiile care au stat la baza acordării autorizaţiei sau dacă periclitează stabilitatea sistemului de 
plăţi. 
Instituţiilor emitente de monedă electronică le este interzisă externalizarea totală sau parţială a emiterii de 
monedă electronică. Acestea pot utiliza persoane fizice sau juridice pentru distribuirea şi răscumpărarea de 
monedă electronică. 
Legea reglemetează şi procedurile pentru desfăşurarea activităţii în alte state membre de către instituţiile 
emitente de monedă electronică, precum şi relaţia cu state terţe. 
BNR organizează şi administrează registrul instituţiilor emitente de monedă electronică în care sunt evidenţiate 
instituţiile emitente de monedă electronică, persoane juridice române, sucursalele acestora din alte state 
membre şi state terţe, precum şi agenţii instituţiilor emitente de monedă electronică, persoane juridice române. 
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Tot BNR asigură supravegherea prudenţială a instituţiilor emitente de monedă electronică autorizate şi are 
competenţa de a dispune măsuri administrative, de exemplu creşterea nivelului fondurilor proprii sau să 
restricţioneze sau să limiteze volumul activităţii, tipul de operaţiuni desfăşurate sau reţeaua de sucursale ale 
instituţiei emitente de monedă electronică din ţară şi din străinătate 
Banca Naţională are competenţa de a aplica sancţiuni administrative: averismente, amenzi, retragerea uor 
aprobări sau suspendarea sau retragerea autorizaţiei acordate. 
BNR colaborează cu autorităţile relevante din alte state membre cu atribuţii privind emitenţii de monedă 
electronică, precum şi cu Banca Centrală Europeană, Autoritatea Bancară Europeană şi băncile centrale din alte 
state membre. 
Emitenţii de monedă electronică sunt obligaţi să emită monedă electronică la o valoare egală cu cea a fondurilor 
primite în schimbul acesteia la momentul primirii fondurilor şi informează deţinătorii de monedă electronică, 
distinct, cu privire la valoarea monedei electronice emise şi preţul de achiziţie a acesteia. 
Este interzisă acordarea de dobândă sau de orice alt beneficiu a cărei/cărui valoare este direct corelată cu 
perioada în care deţinătorul de monedă electronică deţine moneda electronică. 
Emitenţii de monedă electronică sunt obligaţi să răscumpere, la cererea deţinătorului de monedă electronică, în 
orice moment, gratuit şi Ia valoarea nominală, moneda electronică pe care acesta o deţine. 
Emitenţii pot percepe, la răscumpărare, o taxă numai dacă aceasta este precizată în contract şi numai ân anumite 
situaţii. 
Contractul dintre emitentul de monedă electronică şi deţinătorul de monedă electronică trebuie să prevadă în 
mod clar, complet şi precis condiţiile de răscumpărare a monedei electronice, inclusiv informaţii cu privire la 
perceperea oricăror taxe pentru răscumpărare, valoarea sau modalitatea de calcul al acestora. 
Deţinătorul de monedă electronică poate înceta contractul oricând, dacă părţile nu au convenit o perioadă de 
notificare. O astfel de perioadă nu poate depăşi 30 de zile. 
Încetarea în mod unilateral de către deţinătorul de monedă electronică a unui contract încheiat pe o durată 
determinată mai mare de 12 luni sau pe o durată nedeterminată se face în mod gratuit pentru deţinătorul de 
monedă electronică după expirarea a 12 luni. 
Emitentul de monedă electronică poate înceta unilateral un contract încheiat pe o durată nedeterminată prin 
transmiterea unui preaviz cu cel puţin două luni înainte. 
Consumatorii, inclusiv asociaţiile de consumatori, pot fie să sesizeze Autoritatea Naţională pentru Protecţia 
Consumatorilor, iar utilizatorii persoane juridice pot să sesizeze Agenţia Naţională de Administrare Fiscală în 
legătură cu cazurile de încălcare de către emitenţii de monedă electronică a dispoziţiilor legii ori să iniţieze acţiuni 
în justiţie împotriva emitenţilor de monedă electronică ce au încălcat dispoziţiile prezentei legi. 
Constituie contravenţii şi se sancţionează: nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a obligaţiei de 
a emite monedă electronică la o valoare egală cu cea a fondurilor primite în schimbul acesteia, potrivit 
prevederilor art. 93 alin. (1), cu amendă de la 50.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de 
monedă electronică a obligaţiei de a emite monedă electronică la momentul primirii fondurilor potrivit 
prevederilor art. 93 alin. (1), cu amendă de la 50.000 lei la 100.000 lei; neinformarea deţinătorilor de monedă 
electronică, de către emitenţii de monedă electronică, conform prevederilor art. 93 alin. (3), cu amendă de la 
50.000 lei la 100.000 lei; acordarea de dobândă sau de orice fel de alte beneficii a căror valoare este direct 
corelată cu perioada în care deţinătorul de monedă electronică deţine monedă electronică, cu amendă de la 
50.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a obligaţiei de a răscumpăra, la 
cererea deţinătorului de monedă electronică, moneda electronică pe care acesta o deţine, în condiţiile prevăzute 
la art. 95, cu amendă de la 75.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea de către emitentul de monedă electronică a 
obligaţiei de a informa deţinătorul de monedă electronică, înainte de încheierea contractului sau de acceptarea 
ofertei de către acesta potrivit prevederilor art. 99 alin. (1), cu amendă de la 50.000 lei la 100.000 lei; 
neprevederea de către emitentul de monedă electronică în contractul dintre acesta şi deţinătorul de monedă 
electronică a elementelor prevăzute în art. 99 alin. (2), cu amendă de la 75.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea 
obligaţiei de a stabili taxe de răscumpărare proporţionale cu costurile efective suportate de emitentul de monedă 
electronică în legătură cu răscumpărarea, prevăzută la art. 99 alin. (3), cu amendă de la 75.000 lei la 100.000 lei; 
nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a dreptului deţinătorilor de monedă electronică de a 
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solicita răscumpărarea monedei electronice înainte de încetarea contractului în condiţiile prevăzute la art. 97, cu 
amendă de la 50.000 lei la 70.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a dreptului 
deţinătorilor de monedă electronică de a solicita răscumpărarea monedei electronice la data încetării contractului 
sau în termen de un an după încetarea contractului, în condiţiile prevăzute la art. 98, cu amendă de la 50.000 lei la 
70.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a dreptului deţinătorilor de monedă 
electronică de a înceta contractul în condiţiile prevăzute de art. 101 alin. (1), cu amendă de la 90.000 lei la 
100.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a obligaţiei ca, în cazul în care s-a convenit o 
perioadă de notificare, această perioadă să nu poată depăşi 30 de zile, potrivit prevederilor art. 101 alin. (1), cu 
amendă de la 80.000 lei la 90.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a obligaţiei de a 
înceta contractul, în mod gratuit, la solicitarea deţinătorului de monedă electronică, în condiţiile prevăzute la art. 
101 alin. (2), cu amendă de la 75.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a 
obligaţiei ca, în cazurile ce nu se încadrează la art. 101, preţul perceput să îndeplinească condiţiile impuse prin art. 
102 alin. (1), cu amendă de la 75.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a 
obligaţiei de a comunica preţul total aferent încetării unilaterale a contractului sau modul de calcul al acestuia, 
potrivit prevederilor art. 102 alin. (1), cu amendă de la 50.000 lei la 75.000 lei; nerespectarea de către emitenţii 
de monedă electronică a procedurii de încetare unilaterală a contractului, prevăzută la art. 103, cu amendă de la 
90.000 lei la 100.000 lei; nerespectarea de către emitenţii de monedă electronică a dreptului deţinătorilor de 
monedă electronică privind preţul perceput periodic pentru serviciile prestate, potrivit prevederilor art. 104, cu 
amendă de la 75.000 lei la 90.000 lei. 
Emiterea, fără drept, de monedă electronică constituie infracţiune şi se pedepseşte cu închisoare de la 6 luni la 3 
ani sau cu amendă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania, victorie la Washington in procesul in care ni se cereau 450 de milioane de dolari: E incheiata saga 
baietilor destepti din energie 
Romania a castigat la tribunalul arbitral international de la Washington procesul cu Alpiq AG Elvetia, fiind respinse 
astfel pretentiile financiare fata de statul roman de circa 450 de milioane de dolari pentru denuntarea 
contractelor de vanzare-cumparare de energie a traderilor cu SPEEH Hidroelectrica. 
"Hidroelectrica saluta hotararea tribunalului arbitral international de la Washington, ICSID (constituit sub egida 
Centrului International pentru Reglementarea Diferendelor relative la investitii), prin care au fost respinse 
pretentiile financiare ale Alpiq AG fata de statul roman, reprezentat in proces de Ministerul Energiei. 
Practic, prin hotararea pronuntata in data de 9 noiembrie a.c. instanta a acordat castig de cauza Romaniei, 
considerand nefondata solicitarea Alpiq AG Elvetia de a primi despagubiri in valoare de circa 450 de milioane de 
dolari pentru denuntarea contractelor de vanzare-cumparare de energie a traderilor cu SPEEH Hidroelectrica", se 
arata intr-un comunicat al Hidroelectrica. 
Alpiq AG a deschis - in anul 2014, dupa o serie de procese pierdute impotriva Hidroelectrica, procedura de arbitraj 
international, compania considerand ca Romania a incalcat drepturile sale garantate prin tratatul bilateral de 
investitii dintre Romania si Elvetia (BIT, 1993) si tratatul privind Carta Energiei (ECT, 1994). 
In motivarea procesului arbitral, Alpiq a invocat - intre altele, motive precum exproprierea investitiei si incalcarea 
obligatiei statului roman de a acorda un tratament just si echitabil. Toate capetele actiunii arbitrale au fost 
respinse prin hotararea din 9 noiembrie. 
"Decizia CSID inchide inca un capitol sumbru din saga baietilor destepti. A fost o lectie dura nu doar pentru 
companie, ci si pentru economia romaneasca in ansamblu. Faptul ca Ministerul Energiei a castigat aceasta batalie 
pentru romani si pentru Hidroelectrica nu poate decat sa ne bucure. Ni se certifica faptul ca, la capatul unei lupte 
de uzura, a fost facuta dreptate. Ne dorim ca, pe viitor, nimic sa nu mai umbreasca potentialul companiei. 
Consideram incheiate episoadele 'baietilor destepti' sau a investitiilor facute fara sens si justificare economica. 
Hidroelectrica poate si merita mai mult", a declarat Bogdan Badea, presedintele directoratului companiei. 
Hidroelectrica estimeaza ca va obtine un profit net de peste doua miliarde de lei in anul 2018. Compania are 
prevazute in planul de afaceri investitii de peste 5,56 miliarde de lei pentru urmatorii cinci ani. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Baietii destepti" din energie au fost denumiti partenerii Hidroelectrica din contractele pe termen lung, incheiate 
prin negociere directa incepand cu anul 2004. In aceasta categorie au intrat traderi de energie, mari consumatori - 
producatori industriali, dar si furnizori de echipamente si servicii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Lucian Bode, Comisia pentru infrastructură: Românii s-au săturat să-şi piardă ore din viaţă în trafic 
Lucian Bode, preşedintele Comisiei pentru transporturi şi infrastructură, spune că românii s-au săturat să piardă 
sute de ore din viaţă în trafic şi trebuie găsite soluţii. Bode a participat la conferinţa Transportul Urban în Era 
Digitală, organizată de MEDIAFAX şi Coaliţia pentru Economia Digitală. 
„Trebuie să recunoaştem că România înregistrează în momentul de faţă un decalaj în ceea ce priveşte 
implementarea tehnologiilor inteligente, în domeniul transportului urban, în comparaţie cu alte state europene, 
iar paşii care se fac în această direcţie sunt încă timizi. Este momentul, aşadar, să trecem la faza de analiză, 
constatare, implementare şi acţiune”, a precizat, Lucian Bode, preşedintele Comisiei pentru transporturi şi 
infrastructură, în cadrul Conferinţei „Transportul Urban în Era Digitală”, organizată de MEDIAFAX şi Coaliţia pentru 
Economia Digitală, care a avut loc, marţi, la Palatul Parlamentului. 
Potrivit lui Bode, românii s-au săturat să piardă sute de ore din viaţa lor în ambuteiaje. 
„Cred că transportul urban al viitorului poate fi construit doar cu un parteneriat corect între mediul instituţional şi 
cel privat, pentru dezvoltarea de noi servicii de transport public inovative. Oraşele în care trăim au un ritm de 
viaţă trepidant, timpul a devenit o resursă preţioasă, iar autorităţile locale resimt presiunea pusă de cetăţeni, care 
nu mai vor să-şi piardă zeci sau sute de ore din viaţa lor în blocaje, în trafic, dar mai ales vor soluţii inteligente la 
problemele cu care se confruntă în zbuciumul cotidian”, a mai precizat Bode. 
Potrivit şefului Comisiei pentru transporturi şi infrastructură din Parlamentul României, foarte multe proiecte de 
infrastructură din ţara noastră sunt blocate de contestaţii sau din alte motive, acesta menţionând Linia de tren 
Gara de Nord – Otopeni sau Magistrala Drumul Taberei, care au ani de întârziere sau sunt blocate în diverse 
puncte ale contractelor. 
„Ca să putem îmbunătăţi aceste etape, fiecare trebui să-şi facă treaba lui. Noi, în Parlament, Legislativul, am 
modificat Legea Achiziţiilor pentru a descuraja contestatarii de serviciu (...) Sunt 10-15 constructori mari şi laţi pe 
care îi găsim în toate marile proiecte, şi pe rutier, şi pe feroviar şi la metrou. Dar trist este că România a pierdut la 
Curtea de Arbitraj procese de peste un miliard de euro. Este anormal să găsim în aceste firme care reprezintă 
constructorii, foşti angajaţi ai CNADNR care să spună <<vedeţi că în urmă cu 7-9 ani, eu acolo am greşit, aţi putea 
contesta, că puteţi să câştigaţi>>. Vă imaginaţi că se întâmplă şi astfel de lucruri?”, a mai precizat Bode în cadrul 
Conferinţei „Transportul Urban în Era Digitală”, organizată de Mediafax şi Coaliţia pentru Economia Digitală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ionuţ Moşteanu, Comisia pentru transport: Ridesharing-ul este viitorul. Compensează nevoia de transport 
Ionuţ Moşteanu, membru al Comisiei pentru transporturi şi infrastructură, a declarat, în cadrul Conferinţei 
„Transportul Urban în Era Digitală”, organizată de MEDIAFAX şi Coaliţia pentru Economia Digitală, că ridesharing-
ul reprezintă viitorul şi compensează dinamic nevoia de transport urban. 
„Proiectul de ridesharing are nevoie de o reglementare. Ne-am trezit că oamenii îl folosesc, pentru că acesta este 
viitorul, evident, însă trebuie să vedem cum îi facem un cadru legal. Cele două proiecte, de ridesharing şi cel de 
taximetrie, trebuie aduse împreună, aceste două modalităţi de transport sunt şi vor fi complementare”, a precizat 
Ionuţ Moşteanu, în cadrul Conferinţei „Transportul Urban în Era Digitală”, organizată de MEDIAFAX şi Coaliţia 
pentru Economia Digitală, marţi, la Palatul Parlamentului. 
Potrivit lui Moşteanu, conceptul de ridesharing poate compensa nevoia de transport urban. 
„Aşa cum a fost gândit ridesharing-ul, a fost să compenseze în mod dinamic nevoia de transport urban, şi cred că 
asta face, de cele mai multe ori, şi este foarte bine că există. Este un serviciu complementar pentru un serviciu 
clasic. Această abordare dinamică ar trebui să reducă congestia în trafic şi să reducă poluarea”, este de părere 
Moşteanu. 
Potrivit acestuia, în ceea ce priveşte politicile de protecţie a mediului, „multe instituţii ale statului nu-şi fac treaba, 
iar autorităţile locale ar trebui să dea tonul la cumpărarea de autovehicule electrice”, a mai precizat Moşteanu, 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
care a mai menţionat faptul că „suntem într-un oraş care tocmai a cumpărat 400 de autobuze diesel, care vor 
merge pe motorină 14 ore pe zi”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis se va întâlni astăzi, la Londra, cu premierul Theresa May 
Preşedintele Klaus Iohannis va efectua, miercuri, o vizită oficială în Regatul Unit al Marii Britanii şi Irlandei de 
Nord. Cu acest prilej, şeful statului va avea o întrevedere cu premierul britanic, Theresa May, unde va fi abordat 
stadiul negocierilor privind Brexit şi preşedinţia Consiliului UE. 
Potrivit agendei oficiale a şefului statului, sosirea la cabinetul premierului britanic pentru fotografia oficială va 
avea loc la 17.25, ora României, în Londra, urmând ca la 17.30 să aibă loc întrevederea pentru discuţiile propriu-
zise între cei doi oficiali. 
De la 21.45, tot ora României, Klaus Iohannis va participa la evenimentul dedicat împlinirii vârstei de 70 de ani de 
către Alteţa Sa Regală Charles, Prinţ de Wales, la Palatul Buckingham din Londra, conform sursei citate. 
În legătură cu subiectele care vor fi discutate de către preşedintele Klaus Iohannis la întâlnirea cu premierul 
Theresa May, Administraţia Prezidenţială preciza, într-un comunicat de presă, că "temele abordate vor viza relaţia 
bilaterală, stadiul negocierilor privind Brexit, priorităţile Preşedinţiei române a Consiliului Uniunii Europene, 
cooperarea în sfera securităţii şi apărării, precum şi agenda regională". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cei mai puternici oameni ai planetei s-au salutat la Paris. Putin, presei: Rusia doreşte restabilirea dialogului cu 
SUA privind Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare  
Preşedinţii Rusiei şi Statelor Unite, Vladimir Putin, respectiv Donald Trump, s-au salutat în momentul în care cei 
doi au ajuns la scena de la Arc de Triomphe de unde au asistat la ceremonia de comemorare a Armistiţiului din 
1918, care a pus capăt Primului Război Mondial, relatează presa internaţională. 
"Ceremonia a fost organizată în aşa fel încât nu am putut vorbi. Doar am urmărit ceremonia", a declarat Putin 
după ce a fost întrebat dacă a putut discuta cu omologul său american. 
Ulterior, preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, a declarat că Moscova doreşte restabilirea dialogului cu Statele Unite 
privind Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), după ce preşedintele american Donald Trump a anunţat 
luna trecută retragerea SUA din acest acord, relatează Reuters. 
Preşedintele Trump a acuzat Rusia de încălcarea acordului semnat în anul 1987 şi a anunţat în octombrie că 
Statele Unite se vor retrage din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF). 
De asemenea, liderul rus a mai declarat duminică pentru televiziune RT France, că speră că va avea o întrevedere 
cu Trump în marja summitului G-20 din Argentina, programat să se desfăşoare între 30 noiembrie şi 1 decembrie.  
Macron afirmă că"naţionalismul este o trădare a patriotismului", în discursul de Ziua Armistiţiului 
Preşedintele francez Emmanuel Macron a denunţat "naţionalismul" ca fiind "o trădare a patriotismului" într-un 
discurs cu ocazia comemorării armistiţiului care a pus capăt Primului Război Mondial, în prezenţa unor 
autoproclamaţi lideri naţionalişti, cum ar fi Donald Trump sau Vladimir Putin. 
"Patriotismul este exact opusul naţionalismului", a declarat Macron. "Naţionalismul este o trădare a 
patriotismului. Spunând că interesele noastre primează, de ce să ne pese de alţii, ştergem ceea ce o naţiune are 
cel mai de preţ, ceea ce îi dă viaţa, ceea ce îi dă graţie, şi ceea ce este esenţial: valorile sale morale", a adăugat 
liderul francez, potrivit publicaţiei Le Figaro. 
"Vechii demoni reapar, pregătiţi să îndeplinească munca lor de creare de haos şi moarte: noi ideologii manipula 
religii, istorie ameninţă să-şi urmeze cursul tragic“, a avertizat Macron, adăugând că lumea trebuie să se opună 
"tentaţiei cinismului" şi a apărat "spiritul de conciliere". 
Întrebat în octombrie să explice de ce se consideră naţionalist, Trump a citat iubirea sa faţă de ţara şi apărarea 
intereselor economice ale SUA. 
"Ne dăm toată bogăţia, toţi banii, altor ţări şi aceste nu ne tratează cum trebuie", a declarat Trump. 
"Timp de mulţi ani, alte ţări, care ne sunt aliate (...) nu au tratat corect ţara noastră. Aşa că, în acest sens, sunt în 
mod clar un naţionalist şi sunt mândru de asta", a conchis preşedintele SUA, potrivit agenţiei de ştiri Reuters. 
(Sursa: Mediafax)  
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